



MONICA HUISMAN

Voice | Voix

DEVELOPING ARTIST STREAM

VOLET ARTISTES EN DÉVELOPPEMENT

Dutch-Canadian Lyric Soprano, Monica Huisman has been hailed as possessing a soprano voice that 'embodies both flawless technique and dramatic impact' (Opera Canada). Ms. Huisman has delighted audiences from Amsterdam's Concertgebouw to Guatemala City to Rio de Janeiro, with the reputation of her 'silken' voice 'consistently crafting each note into a work of art' (Winnipeg Free Press).

In demand for both her Operatic prowess and her Concert repertoire, Ms. Huisman has performed with every major orchestra across Canada, and abroad, delighting audiences in both opera, the classics, new works, pop as well as in recital. Mozart, Handel, Haydn, Mendelsohn, Vaughan-Williams, Bizet, Verdi, Puccini, Mahler, Beethoven, and Strauss are just a few of the composers whose works she has not only infused with her passionate voice, but also had broadcasted on the CBC and the VARA, in Europe.

In demand as a teacher and clinician, Ms. Huisman has been on the voice Faculty at the Desautels Faculty of music at the University of Manitoba since 2002 and has been a guest teacher with every major University across Canada, as well as summer opera training programs, most recently the DEAP for Manitoba Opera, Nuova in Edmonton, and VOSI for Opera Kelowna.

Upcoming engagements include the world premiere of *Dreams Unseen* with Wind Ensemble as part of the Winnipeg New Music Festival and hosting MB Opera's 50th Anniversary Gala Concert.



La soprano lyrique néerlandaise-canadienne Monica Huisman a été saluée pour sa voix de soprano qui « possède à la fois une technique irréprochable et un effet dramatique » (Opera Canada). Mademoiselle Huisman a ravi son auditoire, que ce soit au Concertgebouw d'Amsterdam, à Guatemala City ou jusqu'à Rio de Janeiro, par sa « voix veloutée » qui « fait sans cesse de chaque note une œuvre d'art » (Winnipeg Free Press).

Recherchée à la fois pour ses prouesses en opéra et son répertoire de concert, Monica Huisman s'est produite avec chacun des principaux orchestres du Canada en séduisant le public, qu'il s'agisse d'opéra, de grands classiques, de nouvelles œuvres, de pièces populaires ou lors de récitals. Mozart, Handel, Haydn, Mendelsohn, Vaughan-Williams, Bizet, Verdi, Puccini, Mahler, Beethoven et Strauss ne sont que quelques-uns des compositeurs dont elle a interprété les œuvres de sa voix empreinte de passion, mais qui ont également été diffusées sur les ondes de la CBC et de VARA en Europe.

En demande à titre de professeure et de clinicienne, Monica Huisman fait partie depuis 2002 du corps professoral de la Faculté de chant de la Faculté de musique Desautels à l'Université du Manitoba et a été professeure invitée dans chacune des principales universités canadiennes et pour des programmes estivaux de formation en opéra. Les plus récents de ces programmes incluent DEAP pour Manitoba Opera, Nuova à Edmonton et VOSI pour Opera Kelowna.

Ses engagements à venir incluent la première mondiale de *Dreams Unseen* avec le Wind Ensemble lors du Festival de musique nouvelle de Winnipeg et d'animer le concert de gala du 50e anniversaire de MB Opera.